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12. september 2019 

I henhold til § 37 i forretningsordenen, stiller jeg følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut: 

1. Med henvisning til svaret på mit spørgsmål i 2018, med nummeret 181/2018, spørger 

jeg, om Arktisk Kommando har forøget sin kontrol med sejlskibe? 

a. Hvis ja, hvordan er kontrollen blevet forøget?  

b. Hvis nej, hvad skyldes det så ?  

2. I svaret blev det også lovet at toldernes antal ville blive forøget med 4 – er det sket?  

3. Er kontrollen af sejlskibe, blevet forøget før de forlade vore farvande ?  

a. Hvis ja, hvordan foregår så denne kontrol ?  

b. Hvis nej, hvad skyldes det så og hvilke planer har Naalakkersuisut vedrørende 

sagen? 

4. Hvor meget koster det landskassen, at antallet af toldere er forøget med fire?  

5. Er der andet Naalakkersuisut vil oplyse vedrørende sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Antallet af besøgene sejlskibe er støt vokset over de senere år. 

Det er nyt og glædeligt, at sådanne rejsende er meget interesserede i Grønland.  

Selvom befolkningen også synes det er spændende, så er folk generelt interesserede i at vide, hvad 

de laver her og folk er begyndt at blive kritiske. 

Nogle er begyndt at gætte; det siges at der finder en ulovlig indsamling og udførsel sted, af falkeæg. 

Andre snakker om; At de ulovligt udfører kostbare sten og smykkesten. Mens endnu andre snakker 

om; At de er her, fordi de sejler med turister eller er her for at betjene turisterne.   

PÅ den baggrund, er også jeg selv interesseret i at få at vide, hvad disse sejlskaibe foretager sig her. 

Det er baggrunden for mine spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Jeg anmoder om at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


